
Szanowni Państwo 😊  

Prawdopodobnie zewsząd już jesteście bombardowani informacjami w temacie KSeF. 

Ustawa faktycznie jest już podpisana. 

Czas rozpocząć przygotowania. Wydaje się, że czasu jeszcze dużo, ale to nie do końca 
prawda. 

Poniżej pierwszy pakiet informacji. Będziemy je stopniowo uzupełniać. 

Obowiązkowy system wystawiania faktur tzw. ustrukturyzowanych wchodzi w życie: 

⇨  dla podatników VAT czynnych – od 01.07.2024 roku,  

⇨  dla podatników VAT zwolnionych – od 01.01.2025 roku. 

Jednak podatnicy VAT zwolnieni otrzymując od 01.07.2024 faktury od podatników 
VAT czynnych też będą już musieli korzystać z systemu KSeF. 

W praktyce oznacza to czas przygotowań do wdrożenia systemu, który pozwoli nam 
na analizę sposobu wystawiania przez Państwa faktur, ich rodzaju, rodzaju 
oprogramowania, przy pomocy którego Państwo je wystawiają pod kątem możliwości 
współpracy z KSeF i wdrożenia harmonogramu wprowadzenia KSeF w Państwa 
firmie.  

Nie ma niestety możliwości, żeby dla wszystkich uczynić to dokładnie dnia 
01.07.2024 roku. 

Co KSeF będzie oznaczał w praktyce: 

- „wielkie zniknięcie” – czyli prawie całkowitą eliminację obiegu faktur w postaci 
papierowej; 

- „wielkie objawienie” czyli możliwość pobrania WSZYSTKICH wystawionych w 
okresie dla Pańswta faktur z jednego miejsca ( z wyjątkiem faktur od podmiotów 
zagranicznych) ; 

- konieczność wystawiania każdej faktury dla podatnika przez system KSeF – albo 
bezpośrednio poprzez logowanie się na portalu MF albo poprzez korzystanie z 
dotychczasowego programu do fakturowania – i następnie wysłanie pliku do systemu 
KSeF; 

- konieczność zalogowania każdego podatnika do systemu KSeF, pobrania z systemu 
tokena; 



- konieczność przygotowania upoważnień systemowych dla osób wystawiających i 
pobierających faktury; 

- konieczność nadzorowania aktualności tych upoważnień oraz dokonywania ich 
aktualizacji; 

- docelowo każda faktura wystawiona przy użyciu systemu KSeF ( czyli każda 
wystawiona przez polskiego podatnika VAT) otrzyma w systemie KSeF swój unikalny 
identyfikator; 

- identyfikator ten pozwoli na odnalezienie faktury w systemie; 

- identyfikator ten będzie niezbędny do wykonania przelewu bankowego za fakturę 
( do 31.12.2024 – obowiązkowo w zakresie stosowania mechanizmu podzielonej 
płatności, od 01.01.2025 dla wszystkich faktur); 

- dopiero wysłanie faktury do systemu KSeF będzie skutkowało uznaniem jej za 
wystawioną; 

- konieczność znalezienia takiego oprogramowania, które pozwoli nam w czasie 
rzeczywistym sprawdzić, czy faktura została faktycznie wystawiona; 

- konieczność weryfikacji, czy wystawione dla nas w systemie faktury dokumentują 
faktyczne zdarzenia gospodarcze ( weryfikacja pobranych z systemu faktur). 

Z naszej strony przygotujemy procedurę współpracy i wymiany informacji w taki 
sposób, aby skorzystać z tego rozwiązania i potraktować je jako szansę a nie 
zagrożenie. 

Pomijamy dyskomfort permanentnej inwigilacji. Nie mamy na to wpływu. 

Nie mamy wyjścia, więc od jesieni zaczynamy przygotowania. 

Będziemy informować o kolejnych etapach wdrożenia, o możliwych do wykorzystania 
systemach. Uprzejmie prosimy o współpracę, udzielanie informacji, cierpliwość i 
spokój. 

Nie takie rzeczy nas nie pokonały 😊


